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Kære Hans Stougaard 

 

Tak for dit brev af den 21. januar 2014, der også er sendt til fødevareministeren 

og erhvervs- og vækstministeren.  

 

Jeg skal hermed besvare din henvendelse på regeringens vegne. Jeg er 

opmærksom på de udfordringer, Danske Halmleverandører møder for tiden, 

herunder det faldende forbrug af halm på de store kraftværker. 

 

Samtidig er jeg meget optaget af de klima- og erhvervsmæssige gevinster 

forbundet med udnyttelsen af halm til energi- og transportformål.  

 

Det er blandt andet derfor, regeringen arbejder for, at EU’s regulering af 

biobrændstoffer og EU’s mulige fremtidige regulering af bæredygtigheden af 

fast biomasse til energi tager højde for de klimamæssige fordele ved halm, 

hvilket vil kunne stimulere anvendelsen af halm yderligere.  

 

Vores politiske fokus er således på at skabe generelle rammevilkår, der 

belønner de samfundsmæssige fordele ved de forskellige brændsler og 

anvendelser. Sådanne indsatser sker ofte mest hensigtsmæssigt på europæisk 

niveau. 

 

Herudover anvender det Energiteknologiske Udviklings- og 

Demonstrationsprogram (EUDP) en meget stor del af deres midler på udvikling 

af nye teknologier inden for biomasseområdet, herunder en række områder med 

stor relevans for anvendelsen af halm. Regeringen har ligeledes nedsat et 

bioøkonomipanel, der skal byde ind med konkrete ideer og rådgivning, der kan 

gøre Danmark til et vækstcenter inden for bioøkonomi.  

 

Samtidig vil jeg naturligvis være opmærksom på de samfundsøkonomisk 

attraktive muligheder med relevans for halmanvendelse, der måtte opstå i 

forbindelse med regeringens løbende udvikling af energi- og klimapolitikken. 

 

Med venlig hilsen 

 
Rasmus Helveg Petersen 
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